

## Contributors Collaborateurs

Volume 34, numéro 1, fall 2005

URI : <https://id.erudit.org/iderudit/1016051ar>

DOI : <https://doi.org/10.7202/1016051ar>

[Aller au sommaire du numéro](#)

Éditeur(s)

Urban History Review / Revue d'histoire urbaine

ISSN

0703-0428 (imprimé)

1918-5138 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

Citer ce document

(2005). Contributors / Collaborateurs. *Urban History Review / Revue d'histoire urbaine*, 34(1), 113–114. <https://doi.org/10.7202/1016051ar>

## Contributors/Collaborateurs

**Douglas O. Baldwin** is professor of history in the Department of History and Classics at Acadia University. He specializes in urban and medical history. In addition to his wide range of publications on Cobalt and mining history, he has written about the urban and medical history of Charlottetown, PEI, and public health nurse Mona Wilson.

**Stephen Bocking** is a professor of environmental history and politics at Trent University. His most recent book is *Nature's Experts: Science, Politics, and the Environment* (Rutgers University Press, 2004).

**Joanna Dean** is an assistant professor in the Department of History at Carleton University. She is currently writing a history of Ottawa's urban forest, and is a founding member of the Canadian Urban Forest Network.

**David F. Duke** is assistant professor of history in the Department of History and Classics at Acadia University. He specializes in environmental history. In addition to his research on the environmental history of the USSR, particularly on Soviet water resources and other resource extraction, he is beginning to research climate history in the Canadian Maritime region. He is currently editor of the *Russia and Eurasia Documents Annual: Central Eurasian States* series.

**Matthew Evenden** is an assistant professor in the Department of Geography, University of British Columbia. He is the author of *Fish versus Power: An Environmental History of the Fraser River* (Cambridge UP, 2004) and is currently engaged in an environmental history of the Bow River with Christopher Armstrong and H. V. Nelles and a project on war and waterpower in Canada, 1939–1945.

**Christopher Fullerton** is an assistant professor of geography at Brock University. His principal research interests are public transit in Canadian cities, the planning history of Ottawa, and rural community development.

**Sally Hermansen** is a senior instructor in the Department of Geography at the University of British Columbia, where she teaches courses in cartography, GIS, and Vancouver and its region. Her research interest is the visualization of historical, environmental, and geographic data.

**Arn Keeling** studies Canadian environmentalism, environmental history, and historical geography. His PhD dissertation in geography at the University of British Columbia examined the environmental history and politics of water pollution in British Columbia. After a year as an SSHRCC post-doctoral fellow at the University of Saskatchewan, he is currently a National Science Foundation-funded post-doctoral fellow in the Department of History and Philosophy at Montana State University, Bozeman.

**Douglas O. Baldwin** enseigne l'histoire au Department of History and Classics de l'Acadia University. Il se spécialise en histoire urbaine et médicale. Mis à part ses nombreuses publications au sujet de Cobalt et de l'histoire minière, il a écrit sur l'histoire urbaine et médicale de Charlottetown, Î.-P.-É., et sur l'infirmière publique Mona Wilson.

**Stephen Bocking** enseigne l'histoire et la politique environnementales à la Trent University. Il a récemment publié *Nature's Experts: Science, Politics, and the Environment* (Rutgers University Press, 2004).

**Joanna Dean** est professeure adjointe au Department of History de Carleton University. Elle prépare actuellement un ouvrage sur l'histoire de la forêt urbaine à Ottawa. Elle a cofondé le Comité consultatif sur les forêts d'Ottawa.

**David F. Duke** est professeur adjoint d'histoire au Department of History and Classics de l'Acadia University. Ses travaux portent principalement sur l'histoire environnementale de l'URSS, en particulier sur les ressources hydrauliques soviétiques et sur d'autres extractions de ressources. Ses recherches s'orientent également sur l'histoire du climat dans la région maritime canadienne. Il dirige actuellement la collection *Russia and Eurasia Documents Annual: Central Eurasian States*.

**Matthew Evenden** est professeur adjoint au Department of Geography de la University of British Columbia. Il est l'auteur de *Fish versus Power: An Environmental History of the Fraser River* (Cambridge University Press, 2004). Il prépare actuellement un ouvrage sur l'histoire environnementale de la rivière Bow, en collaboration avec Christopher Armstrong et H. V. Nelles. Il travaille également à un projet portant sur la guerre et l'énergie hydraulique au Canada, de 1939 à 1945.

**Christopher Fullerton** est professeur adjoint de géographie à la Brock University. Ses principaux intérêts de recherche concernent le système de transport public dans les villes canadiennes, l'histoire de la planification d'Ottawa et le développement de la communauté rurale.

**Sally Hermansen** est chargée de cours au Department of Geography de la University of British Columbia. Elle y enseigne la cartographie, la géomatique et Vancouver et sa région. Ses recherches portent sur la visualisation des données historiques, environnementales et géographiques.

**Arn Keeling** concentre son travail sur le mouvement environnementaliste canadien, l'histoire de l'environnement et la géographie historique. Sa thèse de doctorat en géographie, effectuée à la University of British Columbia, traite d'histoire et de politique environnementales liées à la pollution de l'eau en Colombie-Britannique. Une bourse de la National Science Foundation lui permet actuellement de poursuivre ses recherches postdoctorales au Department of History and Philosophy de la Montana State University à Bozeman, après une année d'études postdoctorales passées à la University of Saskatchewan, grâce à l'appui du CRSH.

### ***Contributors/Collaborateurs***

**H. V. Nelles** is the L. R. Wilson Professor of Canadian History at McMaster University and Distinguished Research Professor Emeritus in History at York University. His most recent book, *A Little History of Canada*, was published in 2004 by Oxford University Press. His essay "How Did Calgary Get Its River Parks?" stems from research he has been doing with Matthew Evenden and Christopher Armstrong on the environmental history of the Bow River.

**Graeme Wynn** is a professor of geography at the University of British Columbia. He has long been interested in the interactions between humans and environments, and his work has helped shape the field of environmental history in Canada. Much of his early work was on eastern Canada, but he has also written extensively on New Zealand and is the co-editor (with T. Oke) of *Vancouver and Its Region* (UBC Press, 1992). His current projects include major studies of Canadian environmental history and the peopling of British North America, and he is the general editor of the *Nature/History/Society* series published by UBC Press. Most recently he has served as guest editor of a *BC Studies* special issue, "On the Environment" (Summer/Fall 2004).

**H. V. Nelles** est professeur L. R. Wilson d'histoire canadienne à la McMaster University et professeur chercheur émérite en histoire à la York University. Son ouvrage le plus récent, *A Little History of Canada*, a fait l'objet d'une publication en 2004 par Oxford University Press. Son essai « How Did Calgary Get Its River Parks? » résulte des travaux qu'il a entrepris en collaboration avec Matthew Evenden et Christopher Armstrong sur l'histoire environnementale de la rivière Bow.

**Graeme Wynn** enseigne la géographie à la University of British Columbia. Il a consacré de nombreux travaux aux interactions entre les humains et l'environnement, travaux qui ont aidé à façonner l'histoire environnementale au Canada. Au début de sa carrière, la plupart de ses publications portaient sur l'est du Canada, mais il a également beaucoup publié sur la Nouvelle-Zélande. De plus, il a codirigé (avec T. Oke) *Vancouver and Its Region* (UBC Press, 1992). Ses recherches en cours incluent d'importantes études sur l'histoire de l'environnement au Canada et sur le peuplement de l'Amérique du Nord britannique. Il est rédacteur en chef de la collection *Nature/History/Society* (UBC Press). Récemment, il était rédacteur invité du numéro spécial « On the Environment », dans *BC Studies* (été/automne 2004).